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Z Á P I S 

   

 z jednání kolegia děkana  

             dne 17. dubna 2024 

 

 

Přítomni: 

 

 

doc. Kříž, doc. Trojovský, dr. Studnička, Ing. Svoboda, doc. Musílek, 

prof. Musílek, prof. Hubálovský, dr. Myslivcová Fučíková, doc. Lipovský, 

dr. Cimler, L. Mannová, Ing. Jakubík, Ing. Mourková, Mgr. Skoupilová 

 

Hosté:  

Omluveni: 

Neomluveni: 

 

doc.  Bogusch 

Program: 1) Informace z kolegia rektora (doc. Kříž) 

2) Informace z oblasti tvůrčí činnosti (doc. Studnička) 

3) Informace z oblasti zahraničí (prof. Musílek) 

4) Informace z oblasti studijní (doc. Musílek) 

5) Informace z oblasti rozvoje (dr. Myslivcová Fučíková) 
6) Informace z oblasti ekonomické (Ing. Jakubík) 

7) Informace z projektového oddělení (Ing. Svoboda) 

8) Různé 
 

Doc. Kříž seznámil přítomné se změnou ve vedení PřF. Doc. Trojovský rezignoval na post pro-

děkana dne 21. 3. 2024, na jeho místo byl od 5. 4. 2024 jmenován doc. Studnička, statutární 

zástupkyní byla jmenována dr. Myslivcová Fučíková.  

 

Kontrola úkolů z minulého kolegia: 

1. Odeslat zápisy z jednání Rad studijních programů – předsedové všech šesti Rad studij-

ních programů odevzdalo zápis ve stanoveném termínu. 

2. Připravit aktualizaci žádostí o akreditaci, tj. žádosti o prodloužení akreditací pevných 

učitelských kombinací informatika – fyzika a informatika – matematika – trvá. 

3. Předat informaci na katedře, aby si dne 9. května 2024 od 12:00 z důvodu cvičení IZS na 

UHK nevypisovali termíny na zkoušení – splněno. 

4. Zjistit, v kterých kancelářích nelze uzamknout místnost zevnitř – splněno. 

 

 

K bodu 1) Informace z rektorátu – doc.  Kříž 

• Prof. Kuča  

- V aktuální výzvě 4. veřejné soutěže ve výzkumu, experimentálním vývoji a inovacích 

programu na podporu zdravotnického aplikovaného výzkumu Ministerstva zdravot-

nictví, byly za UHK získány 3 projekty z PřF – 2x spoluřešitel, 1x hlavní řešitel. 

- Byly odeslány žádosti projektů GA ČR. 
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• Prof. Marešová 

- Řeší se problematika poplatků souvisejících se studiem. 

- Byla zaslána nabídka modulárních programů MMHK. 

- V souvislosti s metodickým pokynem NAÚ k prvkům distančního vzdělávání v pre-

zenční formě dochází k úpravě materiálů žádostí o akreditaci studijních programů. 

 

• Dr. Strobach 

- Shrnul stav projektů OP JAK PhD infra, EDIH a NPO 3.2.1, také podané projekty OP 

JAK Pregraduál III – Budoucí učitelé a NPO 7.4 – zelená. 

- Připravují se OP JAK projekty ESF+, ERDF SP s termínem podání 31. 5. 2024.  

- Probíhá výměna vysílačů, spolupracuje se s OIT.  

- Memorandum UHK na sportoviště v gerenelu je již dohodnuto s fakultami LF a FaF 

UK, FVZ UO KH Unie sportu a také memorandum s Biskupstvím královéhradeckým.  

- Kyberútok z interních řad UHK – po dohodě s děkanem příslušné fakulty bude se stu-

dentem zahájeno řízení. 

 

• Dr. Stašová  

- Z UHK uspěl v nominacích na ceny Domu zahraniční spolupráce 2023 v kategorii digi-

talizace student FIM.  

- Bylo podáno 5 projektů Erasmus+ KA2 Partnerství pro spolupráci. 

- Spolupráce s partnery v rámci aliance přináší další projektové příležitosti a pozvánky 

ke spolupráci. Připravuje se projekt pro program Erasmus+ Virtual Exchanges ve spo-

lupráci s University of Szczenin a Berdeaux Montaigne University a dalšími třetími 

africkými partnery.  

- Od 15. 5. do 17. 5. 2024 bude probíhat jednání Mezinárodní poradní komise UHK.  

- Na přelomu roku 2023-2024 proběhlo mapování spokojenosti zahraničních studují-

cích na UHK, na anketu odpovědělo 36 % dotázaných. Z šetření vyplývá zájem 

o konzultace a služby UHK Point i věší propojování a interakci s českými studujícími. 

- Proběhla schůzka k digitalizaci zahraničních cestovních příkazů a jejich vyúčtování. 

K dosažení cíle bude nezbytná spolupráce v rámci UHK.  

- Naši 3 studenti, kteří se momentálně nacházejí na Taiwanu, kde proběhlo zemětře-

sení, jsou v pořádku.  

 

• Ing. Klicnar 

- Předložil návrh dělení sociálního fondu a okomentoval jeho tvoření. 

- Předložil návrh dělení úroků. S výjimkou FIM všichni zástupci fakulta vyjádřili souhlas 

s dělením v poměru 70/30 (stav fondu uzavřeného účetního období/výnosy v dělení 

za 1. po. 3. a 4. Q). 

- Prezentoval rozpočet UHK, kde zůstaly dva problémy – započítávání virtuálních mo-

bilit a výpočtu vlastních příjmů rektorátních pracovišť v roce 2023. Zašle děkanům 

nový návrh úpravy rozpočtu, který pak bude projednám Ekonomickou komisí UHK. 

- Problémy s úklidem na jednotlivých pracovištích se řeší. 
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• Mgr. Došková 

- Dne 9. května 2024 se uskuteční avizované cvičení na budově OSV. Na tento den v ča-

sech 13.-16.00 h nebude možné vypsat zkoušky a zápočty – technicky se zajistí ve 

STAGu. 

- Dne 23. 4. 2024 proběhne Akademic RUN, letošní výtěžek míří na podporu Mobilního 

hospicu Anežky České v Červeném Kostelci.  

- Dne 24. 4. 2024 od 13.30 h se uskuteční zasedání AS UHK. 

- Prověřuje se systém CRIBIS, v němž byly zaznamenány nesrovnalosti, již by mělo být 

vše v pořádku. 

 

K bodu 2) Informace z oblasti tvůrčí činnosti – doc. Studnička 

• PřF podala 17 projektů GAČR. 

• Od dubna běží nový projekt TA ČR na KBi: Nebezpeční a invazní škůdci a patogeny dřevin 

v urbanizované krajině. Významná rizika v průběhu klimatické změny a jejich řešení. 

• Nový OP JAK Biomedicínské indikátory pro personalizovanou medicínu (CAT + KCh) získali 

jsme 17 mil Kč, čerpání je možné od 7/2024-2028. 

• Máme 3 AZV projekty, 1 řešitelský, 2 spoluřešitelské, všechny jsou z katedry chemie.  

• Proběhlo vyhodnocení SV, bylo podáno 17 projektů. Hodnocení externími hodnotiteli se 

osvědčilo, posudky byly rozeslány. K tomu dodal doc. Kříž, že v případě rozdílných posudků 

je možno vyžádat si posudek další.  

• Byly podány 2 excelentní projekty doktorandů, oba byly podpořeny, měly kladné hodno-

cení. Doc. Kříž apeloval na vedoucí kateder, aby udělali kampaň mezi doktorandy a vyzvali 

je k podání projektů. 

• Proběhla schůzka s prorektorem ohledně HR Award, plánuje se dvoudenní Ph.D. summit. 

• Ke SV sdělil, že jsou na www zveřejněny obratové výsledovky i závěrečné zprávy projektů, 

od r. 2025 budou zveřejněny pouze souhrnné informace dle požadavků z MŠMT. 

• Získali jsme projekt OP JAK, v přípravě je výběrové řízení na pozici datového stewarda, pře-

pokládá se jedna pracovní pozice pro všechny součásti. K tomu dodal prof. Musílek, že 

bude využit i pro jiné projekty.  

 

K bodu 3) Informace z oblasti zahraničí – prof. Musílek 

• Na letní školu dosud přišlo 40 přihlášek – biologie 24, toxikologie 9, geometrie a typologie 

1, kybernetika 6, pravděpodobně budeme realizovat 3 letní školy. 

• Proběhl seminář k vykazování zahraničních mobilit v SIMS, protože není vyřešeno vykazo-

vání virtuálních mobilit. K tomu dodal doc. Kříž, že sice nikde není zakázané, že se virtuální 

mobility nesmí vykazovat, nicméně je vykazovat nebudeme. 

• Nefungují převody mezi systémy Magion a MIS, nepřenášejí se informace, proto se řada 

informací musí se zadávat ručně, což zbytečně přetěžuje referentky děkanátu. 

• Proběhla on-line schůzka s University of Stirling, pro PřF částečný průnik s KBi. 

• Proběhlo šetření ohledně bariér pro zahraniční studenty, největším problémem je získání 

vízového povolení. 

• Byly vyhodnoceny počty samoplátců a příjmy z nich plynoucí. 

• Probíhá aktualizace Course catalogue 2024-2025, za PřF byly aktualizace odeslány.  
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• Studujícím průběžně rozesíláme emailem informace o možnostech studia a stáží v zahra-

ničí včetně stipendijních programů. 

• Požádal vedoucí kateder, aby vyzvali koordinátory kateder k oslovení studujících s mož-

ností letních stáží podporovaných stipendiem PřF – viz úkol. 

 

K bodu 4) Informace z oblasti studijní – doc. Musílek 

• Úpravy sylabů předmětů je možno provádět nejpozději do 31. 5. 2024 – viz úkol. 

• Diskutovaly se změny některých poplatků spojených se studiem. Nebudeme měnit popla-

tek za podání přihlášky ke studiu. Změnu navrhují fakulty u poplatků za nadstandardní 

dobu studia, kdy v současné době je vybírán poplatek ve výši 17.500 Kč za semestr. Nově 

navrhujeme po dobu před uzavřením studia poplatek zvýšit na 24.000 Kč za semestr, po 

uzavření studia (student čeká na státní závěrečné zkoušky a/nebo obhajobu vysokoškol-

ské kvalifikační práce) navrhujeme tři stupně, postupně se zvyšující, a to v prvním roce po 

uzavření studia 50 %, tj. 12.000 Kč, ve 2. roce 100 %, tj. 24.000 Kč a ve 3. a dalších letech 

150 %, tj. 36.000 Kč. Procesně musí být provedena změna ve Statutu UHK, po projednání 

akademickými senáty fakult a schválení Akademickým senátem UHK je nutná registrace 

MŠMT. 

• Přihlášky ke studiu – do CŽV programů máme 12 přihlášek na fyziku, 10 na matematiku, 

oba programy bychom rádi otevřeli. Do programu ICT koordinátor máme přihlášek málo, 

budeme žádat o změnu v projektu NPO, kde bylo slíbeno otevření ve dvou po sobě jdou-

cích letech (změna – otevření druhého běhu po dvou letech od zahájení prvního). 

• Ing. Mourková sdělila, že vedoucím kateder poslala analýzu celkového počtu přihlášek 

převedených do přijímacího řízení 2024/2025, včetně přihlášek do sdruženého studia 

uchazečů, kteří mají minor na katedrách PřF, ale hlásí se na PdF, nebo FF. Pro hodnocení 

úspěšnosti přijímacího řízení bude rozhodující počet studentů zapsaných do studia v září 

2024 a úbytek v 1. semestru studia (po provedení kontroly počtu získaných kreditů).  

• Harmonogram akademického roku 2024–2025: u posledních ročníků Bc. studií v maior-

minor máme zkrácenou výuku na 8 týdnů (PdF nemá). U NMgr. studií platí výuka 13 týdnů, 

stejně jako na PdF.  PdF zkrátila zimní semestr na 12 týdnů, končí už 15. 12. 2024, poslední 

týden si nechávají na vykonání státních závěrečných zkoušek u programů, kterým končí 

akreditace 31. 12. 2024. Po domluvě s vedoucími kateder na PřF výuku v harmonogramu 

pro ZS 2024-2025 ponecháme až do 22. 12. 2024. 

• Právní oddělení připravilo metodický pokyn, k přestupu studentů mezi studijními pro-

gramy při konci akreditace SP. Bylo by vhodné, aby za každou katedru byl člověk, který 

bude s touto problematikou seznámen. Sdělil, že doktorandům, jež studují déle než 7 let, 

bude studium ukončeno dle čl. 52, odst. 6) SZŘ. Pan proděkan dále apeloval na vedoucí 

kateder, aby zvážili, zda studentům doktorského studia ve starých SP, kteří dlouhodobě 

neplní studijní povinnosti studium na návrh školitele a se souhlasem oborové rady neu-

končit.  Studijní oddělení připraví seznam všech studentů v programech s končící 

akreditací s aktuální informací o stavu jejich studia a rozešle na jednotlivé katedry. Prodě-

kan pro vzdělávání a studium zorganizuje schůzku určených zástupců kateder ohledně 

výše uvedeného metodického pokynu a dalšího postupu v případě studentů v programech 

s akreditaci končící 31. 12. 2024. 
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• Byl schválen metodický pokyn prorektora o použití umělé inteligence ve výuce. Následně 

budou osloveny Rady studijních programů PřF, aby tento pokyn projednaly a zvážily po-

třebu vydat k němu doplňující pravidla pro danou oblast vzdělávání. 

• Evaluace za letní semestr by měla začne 2 týdny před koncem semestru, skončí až posled-

ním dnem měsíce června. 

• Změna v ambasadorském programu. Ambasadory jsou nově studenti UHK, kteří se vrací 

na SŠ, ze které přišli, případně vyjíždí na další SŠ v regionu. Za PřF máme 3 ambasadory: 

Eliška Pokorná, Filip Tomíček a Jakub Vojtíšek. 

• Rektorát navrhuje vydávat jednotného průvodce prváka UHK. Studijní oddělení navrhuje, 

abychom si vydávali sami za fakultu. Toto stanovisko budeme tlumočit PR oddělení rekto-

rátu. 

• Otevřel otázku naší účasti na veletrzích Gaudeamus jak v Brně, tak i v Praze. Akce je příliš 

nákladná, organizátoři se nechovají zrovna vstřícně. 
 

 

K bodu 5) Informace z oblasti rozvoje – dr. Myslivcová Fučíková 

• Trojvýzva PhD. Infra – pozastavuje se nákup programu Matlab požadovaného z KMA a KKY, 

a to z důvodu jednání zakoupení celouniverzitní licence. 

• Schválení změn v evropských projektech trvá dost dlouho dobu, požádala vedoucí kateder, 

aby se změnám raději vyhýbali, nicméně na rektorátu vysvětlila, že se tomu úplně vyhnout 

nedokážeme. 

• Objednávky na nákup z rozvojových projektů nemohou být tvořeny na katedrách, není 

možno posílat je na OVZ, je nutno se obracet na Ing. Doležalovou. Bude upraven proces 

schvalování. 

• Trojvýzva ESF – na úvazky jsou navázané aktivity internacionalizace, navazování nových 

kontaktů, rozšíření portfolia nabízených univerzit k výjezdům, k podpoře virtuálních mobi-

lit, a rozšiřování nabídky double degree. 

• K podpoře zájemců o studium na naší fakultě uvedla dvě úrovně – aktivity na místě, bu-

deme zvát školy k nám a prezentovat naše programy, dále aktivity na výjezd, kdy budeme 

vyjíždět na školy. Je plánováno 5 úvazků 0,1 na člověka na katedře, který se o toto bude 

starat.  

• Je vhodné rozšířit spolupráci s Vzdělávacím centrem Sféra Pardubice, kam může vyjet i stu-

dent, může být uznáno jako praxe. 

• K požadavkům na Trojvýzvu není částka ještě upřesněná, řeší se, jaké jsou uznatelné a ne-

uznatelné náklady. Požadavek z celé PřF je na 65 mil. Kč, za PřF centrální požadavky 

požadujeme výměnu světel, repase jedné větve chlazení. Prof. Musílek dodal, že na kate-

dře chemie není nutno světla měnit.  

• ERDF1 běží do poloviny roku 2025, vše, co je z projektu nakoupeno musí být po dobu trvání 

projektu k dispozici, a to i nefunkční věci. K tomu dodal doc. Kříž, že na UKD dne 24. 4. 

pozveme i VK, do konce týdne pošle VK tabulku s vyjádřením k jednotlivým položkám ná-

kupu. 

 

K bodu 6) Informace z oblasti ekonomické – Ing. Jakubík 

• Probíhají přípravy k rozpočtu PřF. 
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K bodu 7) Informace z projektového oddělení – Ing. Svoboda 

• Po roce a půl se rozjel projekt EDIH, od ekonomické komise se dozvěděl, že dochází k dvo-

jitému financování.  

• Dočerpáváme finanční prostředky z NPO. 
 

K bodu 8) Různé 

• L. Mannová informovala o interních aktualitách, které jsou ve fázi testování. Je vhodné za 

každou katedru nominovat osobu, která bude interní aktuality spravovat.  

• L. Mannová informovala o plánu zvýšení nástupovosti do studia na naši fakultu, a to s co 

nejmenšími náklady. Plán zahrnuje 4 body. 

1) Parťák do prváku – přijatí studenti dostanou kontakt na vybrané studenty a mohou se 

na ně obrátit v rámci studijních záležitostí. 

2) Příručka pro prváky – spolu s rozhodnutím o přijetí budeme posílat e-verzi příručky pro 

prváky, kterou studenti obvykle dostávají až při zápisu. 

3) Propagační video – natočíme „uvítací“ video se studenty a akademiky, kde předsta-

víme život na fakultě očima studentů. Cílem je, aby se uchazeči asociovali s naší 

fakultou. 

4) Personalizované přijetí – jménem vedoucích kateder (po schválení) budeme posílat 

personalizovanou zprávu o přijetí. 

• Prof. Hubálovský se dotázal, zda budeme mít červnové zápisy ke studiu, doc. Musílek sdě-

lil, že nebudeme.  

• Doc. Studnička sdělil, že se na něj obrátili studenti z vyšších ročníků ohledně rozvrhu. 

Vzhledem k tomu, že již někteří vyučují na základních či středních školách, dotazovali se, 

zda by bylo možné např. dopředu naplánovat, že budou mít např. pátek volný. K tomu 

sdělila dr. Myslivcová Fučíková i prof. Musílek, že nejsou schopni toto na katedře zaručit.  

• Doc. Studnička se dotázal, zda nejsou šablony na závěrečné práce např. ve Wordu. Doc. 

Musílek sdělil, že šablony nejsou. 

• Prof. Musílek požaduje, aby byla zapnuta klimatizační jednotka TRANE, v místnostech jsou 

mnohdy teploty vyšší než 30o. Je nutno počítat, že systém a budova mají náběh a setrvač-

nost, tak je vhodné, aby běžel několik dní.  

• Dr. Myslivcová Fučíková sdělila, že proběhne odstávka elektrické energie, termín zatím 

není znám. 

• Doc. Lipovský informoval, že reagoval na výzvu členům Sněmu RVŠ dávat návrhy na změny 

v ukazateli K tím, že navrhl návrat k původní formulaci jeho části VaV. 

• Doc. Lipovský sdělil, že vládou byla schválena novela zákoníku práce, informoval o změně 

skupin zaručené mzdy.  

• Doc. Kříž informoval o konferenci ohledně studentů, k tomu dodal doc Musílek, že ne-

máme zájem. 

• Doc. Kříž sdělil, že v minulém týdnu proběhla v Lucembursku soutěž studentů EOES, kde 

středoškoláci z Česka byli absolutními vítězi. Soutěžily tříčlenné týmy složené vždy z che-

mika, biologa a fyziky, kterým je maximálně 17 let, PřF se podílela na jejich přípravě.  
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Úkoly: 

 
1. Připravit aktualizaci žádostí o akreditaci, tj. žádosti o prodloužení akreditací pevných 

učitelských kombinací informatika – fyzika a informatika – matematika  

Kdo:   garanti studijních programů - prof. Hubálovský a prof. Milková 

Termín:  prodlouženo do 31. 5. 2024  

Komu:  doc. Musílkovi 

 
2. Upravovat sylaby předmětů 

Kdo:   vedoucí kateder 

Termín:  do 31. 5. 2024 

Komu:  --- 

 
3. Oslovit studenty s možností letních stáží podporovaných stipendiem 

Kdo:   vedoucí kateder, katederní koordinátoři pro mobility 

Termín:  do 30. 4. 2024 

Komu:   --- 

 

 

 

Zapsala: Bc. Ilona Lankašová                                                                     

doc. RNDr. Jan Kříž, Ph.D. 

děkan Přírodovědecké fakulty UHK 
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